
中南大学学报(医学版) 2011, 36(4) 351- DOI:   10.3969/j.issn.1672-
7347.2011.  ISSN: 1672-7347 CN: 43-1427/R

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索                                                            [打印本页]   [关闭] 

论著 扩展功能 

本文信息

Supporting info 

PDF(953KB)

[HTML全文] 

参考文献[PDF] 

参考文献 

服务与反馈

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

引用本文 

Email Alert 

文章反馈 

浏览反馈信息 

本文关键词相关文章

胃肠吻合

镍钛加压吻合夹

安全性

有效性

本文作者相关文章

PubMed

应用镍钛记忆合金加压吻合夹行胃肠吻合的 
安全性与有效性分析
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摘要： 

目的：评价应用镍钛记忆合金加压吻合夹行胃肠吻合的安全性与有效性。方法：51例行胃肠吻合的患者随机分成钉

式吻合器组（n=25）和加压吻合夹组（n=26），分别采用金属钉机械吻合或镍钛记忆合金加压吻合行胃肠吻合手

术。比较两者住院时间的长短，并观察术后有无发生与吻合相关的并发症、肠道排气、排便时间以及吻合夹的排出

时间。结果：2组术后均未出现与吻合术相关的胃肠吻合口瘘、吻合口狭窄及肠梗阻等并发症。术后肠道排气、排

便时间2组差异均无统计学意义（均P>0.05）。加压吻合夹均于术后9~15 d排出体外。结论：应用镍钛记忆合金

加压吻合夹行胃肠吻合是一种简便且安全有效的方法。 
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Safety and efficacy of gastrointestinal anastomosis with 
Nickel Titanium compression anastomosis clip
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Abstract: 

ObjectiveTo assess the safety and efficacy of gastrointestinal anastomosis with nickel titanium shape 
memory alloy compression anastomosis clip. MethodsWe randomized 51 patients to undergo 
gastrointestinal anastomosis with stapler (n=25) and nickel titanium compression anastomosis clip 
(n=26) respectively. The following parameters were recorded to evaluate the safety and efficacy: mean 
hospitalization time, anastomotic complication, first post-operation flatus and bowel movement, and 
extrusion of the clip. ResultsAnastomotic complications such as leakage, stenosis and obstruction were 
not observed in both groups. There were no significant differences in the first post-operation flatus time 
and bowel movement time between the 2 groups （P>0.05）. The clip was expelled with stool within 9-

15 d. ConclusionCompression anastomosis clip is safe and effective.
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